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Cienījamie lasītāji!
Nākamais «Iecavas Ziņu» 

numurs iznāks 1. jūlijā.

Diāna Špoģe

2.lpp.

Šogad izlaidumu laiks 
Iecavas vidusskolā bija īpaši 
rosīgs, jo divu dienu laikā 
tika nosvinēti trīs izlaidumi 
septiņām klasēm. Kopumā 
šogad skolu absolvēja  
97 devīto un divpadsmito 
klašu audzēkņi.

10. jūnija vakarā Iecavas vi-
dusskolas aktu zālē pulcējās visu 
trīs 12. klašu absolventi. Pēc sko-
las direktores Agras Zaķes uzru-
nas kā pateicību par teicamām 
sekmēm un iegūtām godalgotām 
vietām mācību priekšmetu olim-
piādēs četri labākie skolēni sa-
ņēma Ministru prezidenta Māra 
Kučinska Atzinības rakstu, kurā 
viņš aicina jauniešus savu nākot-
ni veidot atbildīgi un ar konkrēti 

izvirzītu mērķi. Artūrs Bogdano- 
vičs uzteikts par teicamām sek-
mēm un labiem sasniegumiem 
starpnovadu krievu valodas, fizi-
kas un matemātikas olimpiādē, 
Žanis Sevastjanovs (attēlā no la-
bās) par teicamām sekmēm, bet 
Alise Pluce (attēlā no kreisās) un 
Karīna Taranda par teicamām 
sekmēm un labiem sasniegumiem 
starpnovadu ķīmijas olimpiādē. 

Sirsnīgi noslēdzies izlaidumu laiks

2017. gadā Iecava svinēs 525. jubileju. 
Iecavas novada pašvaldība aicina nevalstiskās 

organizācijas iestaistīties Iecavas svētku plānošanā 
un palīdzēt spert pirmos soļus 

Latvijas valsts simtgades programmas veidošanā.
Kopā mēs varam sava novada un valsts svētkus padarīt 

krāšņus un neaizmirstamus!
Interesentus aicinām pieteikties dalībai svētku 

plānošanas darba grupā, rakstot e-pastā: 
lelde.podniece-jostmane@iecava.lv, līdz 27. jūnijam.

Aicinām iesaistīties 
svētku organizēšanā!
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1.lpp.
«12. a – skaitliski maza kla-

se, kas ir kā liela ģimene. Tajā 
nav problēmu ne mācību, ne uz-
vedības ziņā. Katram no maniem 
skolēniem ir mērķis, un līdz šim 
ir bijis darīts daudz, lai to varētu 
sasniegt,» teic klases audzinātā-
ja Dina Mediņa. «Skolēni ne tikai 
centīgi mācījās, bet prata sevi 
parādīt un pierādīt arī radošās 

izpausmēs. Viņi paši rakstīja un 
režisēja savu Žetonvakara izrādi, 
piedalījās pasākumā «Gada sko-
lēns», kā arī teātra «Artis» izrādēs 
atklāja, ka, kopīgi radoši darbo-
joties, var labāk iepazīt gan sevi, 
gan citus».

12. b klases audzinātāja Gita 
Zaķe ļoti lepojas ar saviem sko-
lēniem: «Kopējais spilgtākais  
12. b klases piedzīvojums bija «ZZ 

čempionāts» - līdz šim viņi bijuši 
vienīgie no Iecavas vidusskolas, 
kas tikuši finālā. Tagad, pēc sko-
las absolvēšanas, kādam ir ideja  
iepazīt ārvalstis un studēt tur, bet 
dzīvot tāpat viņi grasās Latvijā, jo 
ir patrioti. 

Mani jaunieši ir radoši līderi, 
vērsti uz sabiedriskajām attiecī-
bām. Vairāki ir vadītāji Skolēnu 
domē un Iecavas jauniešu pado-

mē. Viņi ir vērsti uz sabiedrisko 
darbību, iespējams, vairākums 
izvēlēsies publiskas profesijas, kā 
vadītāji un sociālie darbinieki. Ir 
arī interese par psiholoģiju, vide-
omontāžu un mākslu. Jaunieši ir 
sirsnīgi un atklāti. Šai klasei sva-
rīgākas ir savstarpējās attiecības, 
sadarbība komandā un kopēja 
darbība, ko viņi arī izbauda. Un 
tas vienmēr ir pārsteidzošs pro-
cess – vērot, kā bērni, kas atnā-
kuši nedroši, spuraini, bravūrīgi, 
kļūst atvērti, pārliecināti par sa-
vām spējām un mērķtiecīgi.»

Nākamajā dienā, 11. jūnijā, 
izlaidumu svinēja visas četras de-
vītās klases. Lai gan saule aiz loga 
tajā dienā nelutināja, absolventu 
sejās smaidu un dzīvesprieka ne-
trūka. Visas dienas garumā aktu 
zāle bija piepildīta ar prieku, zie-
diem un lielu absolventu sveicēju 
pulku. «Mūsu mērķtiecīgajiem, 
dzīvespriecīgajiem un radošajiem 
absolventiem no sirds vēlam, lai 
vasaras atpūtā uzkrājas spēki, 
lai septembrī, atsākot vai uzsā-
kot mācības izvēlētajā izglītības 
iestādē, viss veiksmīgi izdodas, 
kā plānots un iecerēts! Paldies 
par sirsnību un mīlestību izlai-
dumos!» absolventus sveic viņu 
klases audzinātājas Milita Pīlādze 
(9.a), Ilona Grīnberga (9.b), Maru-
ta Lasmane (9.c) un Zanda Zīvārte 
(9.d). 

Katrā izlaidumā absolventi 
bija sagatavojuši muzikālus priekšnesumus,

 lai jautrāk būtu gan pašiem, gan viesiem: 
šeit - 12. klases, 

apakšējā attēlā - 9.a klase.
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Mēs esam 
ceļā...

Ieva Plēsuma

Kad skolā sāk smaržot meijas 
un jasmīni, ir skaidrs - 
klāt izlaiduma vakars.

Iecavas internātpamatskolas  
9. klašu 19 absolventi savus atestā-
tus saņēma 9. jūnija pēcpusdienā, 
kad skolas zālē pavadīt pēdējos kopī-
gos mirkļus un atcerēties spilgtākos 
notikumus bija ieradušies visi – sko-
lēni, skolotāji, vecāki, draugi un pazi-
ņas. Dziesmās un dzejas rindās savu 
atmiņu kamolu ritināja 9. c klases 
skolēni ar audzinātāju Lindu Grišku 
un 9.a klases skolēni ar audzinātāju 
Daigu Bahu. Katram skolēnam kla-
ses audzinātājas veltīja siltus un mī-
ļus vārdus – gan raksturojot viņus, 
gan skaidrojot savu audzēkņu izvēlē-
to dzīves moto. 

Labu ceļavēju absolventiem vē-
lēja Iecavas novada domes Izglītības 
nodaļas vadītāja Vija Ieleja un sko-
las direktore Aija Semjonova, rosinot 
neapstāties pie pirmās virsotnes un 
mācīties tālāk, lai sasniegtu savus 
nospraustos mērķus. Savukārt sko-
lēni un vecāki skolotājiem pateicās 
par  sniegto atbalstu un rūpēm visu 
deviņu gadu garumā, un tad jau aiz-
kustinājuma asaras ritēja visiem, jo 
šķirties vienmēr ir nedaudz sāpīgi. 
Sirsnīgo noskaņu papildināja Dārtas 
Ušackas flautas spēle un Amandas 
Jakobi klavieru skaņdarbs, kuru lai-
kā ikviens absolvents varēja pārdo-

māt savu skolas gaitu saulainās un 
arī ēnainās dienas...

Šī mācību gada  9. klases absol-
venti raksturojami kā  trauksmai-
ni un enerģiski jaunieši, kas savas 
identitātes un personības meklēju-
mos  piedalījušies gan apgāda «Zvaig-
zne ABC» valsts konkursā «Zvaigžņu 
klase», iegūstot 2. vietu, gan startē-
jot mūžizglītības programmas «CO-
MENIUS» daudzpusējās partnerības 
projektā «Cycling Europe», gan azar-
tiski piedaloties «ZZ čempionātos». 

Uz jautājumu, kas no šī mācī-
bu gada visvairāk paliks atmiņā,  
9. a skolēni atbild, ka kopīgā eks-
kursija ar vecākiem uz Latgali, bet 
9. c – visas klases saliedētība, pie-
daloties skolas pasākumos. Gūti arī 
sasniegumi mācību darbā – Oļegs 
Kovaļovs guvis 3. vietu starpnovadu 
krievu valodas olimpiādē un atzinī-
bu informātikā un ģeogrāfijā, Edijs 
Veršinskis  guvis atzinību mājturības 
tehnoloģiju jomā.  Par dalību izzino-
šajā Iecavas novada konkursā «Iepa-

zīsti Iecavas novadu» Diāna Brūvere, 
Ieva Beķe, Oļegs Kovaļovs un Kris-
tīne Kārkla saņēmuši pateicību, bet 
par dalību laikraksta «Iecavas Ziņas» 
Dzejas dienām veltītajā konkursā at-
zinību saņēmušas Diāna Brūvere un 
Kristīne Kārkla.

Skolas pedagogi saviem absol-
ventiem novēl laimīgu turpmāko 
dzīves ceļu, bet par viņiem ik dienu 
atgādinās skolēnu dāvinātie krāšņie 
rododendru krūmi skolas apstādīju-
mos. 

Lelde Podniece-Jostmane

Lienīte Ludriķe
sporta skolas lietvede

Sporta skola astoto reizi svinēja izlaidumu

8. jūnijā apliecību par 
profesionālās izglītības iegūšanu 
saņēma deviņi Iecavas novada 
sporta skolas «Dartija» audzēkņi.

Basketbola nodaļu absolvē-
ja Helvijs Meļķis, Artūrs Sido-
renkovs, Kristaps Anspoks un 
Ginters Plukass. Viņus trenēja 
Vilnis Gailums un Voldemārs Pā-
rums (attēlā pa labi). Starp Viegl-
atlētikas nodaļas absolventiem 

šogad ir trenera Elmāra Gāgas 
audzēkne Jana Zamarina, kā arī 
puiši, kurus trenēja Dace Vizu- 
le, - Rūdolfs Tonigs, Māris Mika 
Lejnieks, Oskars Dudurs un 
Žanis Sevastjanovs (attēlā pa 
kreisi). Ar visiem minētajiem au-

dzēkņiem strādājis arī vispusīgās 
fiziskās sagatavotības treneris 
Valdis Šusts.

Šis bija astotais izlaidums 
sporta skolā. Astoņos gados 
kopā sporta skolu absolvējuši  
62 audzēkņi.  
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Galvenais – neapstāties!

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Diāna Špoģe

8. jūnijā Iecavas kultūras 
nama direktore Alma Spale, 
pašvaldības izpilddirektors 
Mārtiņš Veinbergs un kapitālās 
celtniecības speciālists Juris 
Kuziks tikās ar būvnieku 
pārstāvi Aināru Marinski un 
būvuzraugu Jāni Zarānu, lai 
vienotos par kultūras nama 
otrā stāva grīdas konstrukcijas 
pārbūves darbu gaitu un 
organizāciju. 

Iecavas novada pašvaldības ie-
pirkumā uzvarēja SIA «Kvintets M» 
ar līgumcenu 98 937,48 eiro (bez 
PVN). Būvuzraudzību veiks SIA 
«LERIX».

Darbi tiks pildīti saskaņā ar 
SIA «PBR» izstrādāto būvprojektu. 
Kultūras namā plānots nojaukt 
otrā stāva zāles grīdas konstruk-
ciju, stiprināt pirmā stāva kolon-
nas un izbūvēt jaunu grīdas pār-
segumu. Remontdarbus paredzēts 
beigt četros mēnešos. 

Būvdarbu laikā būs slēgta gan 
kultūras nama lielā, gan mazā 
zāle. Pasākumi tiks rīkoti estrādē, 
Iecavas vidusskolas zālē un Ieca-
vas Mūzikas un mākslas skolas 
zālē. 

Beata Logina

Sāk kultūras 
nama grīdas 
pārbūvi

10. jūnija pēcpusdienā 
Dzimtmisas pamatskolā 
svinēja 86. izlaidumu. 
Rotāta ar meijām un 
ziediem, senā muižas ēka 
atvadījās no deviņiem 
šī gada absolventiem. 

Izlaiduma dalībnieki neslēpa 
prieku, ka visi deviņi 9. klases 
skolēni nopelnījuši dokumentu 
par iegūtu pamata izglītību. Par 
labākajām sekmēm un panāku-
miem mācību olimpiādēs uzsla-
vas saņēma Rinalds Zvejnieks un 
Agnese Mūrniece. Skolu absolvēja 
arī Edgars Černavskis, Silvestrs 
Černovskis, Reinis Rūdolfs Fedo-
tovs, Edmunds Hermanis Garne-
lis, Toms Justs Garnelis, Sintija 
Graudiņa un Kārlis Kantāns.

Gan skolas direktore Jana 
Arāja, gan absolventu vecāki pa-
teicās klases audzinātājai Sarmī-
tei Fluginai, kura palīdzējusi at-
tīstīt katra jaunieša spējas un, lai 
cik grūti gājis ikdienā, mudinājusi 
nepadoties, sekmīgi nokārtot ek-
sāmenus un saņemt pirmo izglītī-
bas dokumentu.

Viņa saviem audzēkņiem dāvi-
nāja krāsainus sapņus un katram 
absolventam īpaši izraudzītus vē-
lējuma vārdus. Visiem kopā galve-
nais vēlējums bija «neapstāties iz-
glītības ieguvē un mācīties dzīvot, 

lai vecumdienās nebūtu jānožēlo 
kļūdas, neizdarītais un nepaspē-
tais».

Direktore aicināja jaunie-
šus neaizmirst savu skolu, kas 
šo gadu laikā kļuvusi par «otra-
jām mājām, kur skolēni labprāt 
piebrauc arī brīvdienās, uzspēlē 
bumbu un pameditē».

Skolas kolektīvu svētku die-
nā uzrunāja arī Iecavas novada 
domes Izglītības nodaļas vadītāja 
Vija Ieleja. Pasākuma sirsnīgo gai-
sotni paspilgtināja jauno vokālis-
tu priekšnesumi un absolventu iz-
dziedātais skolotāju mīļāko dzies-
mu popūrijs, kuram piebalsoja arī 
zālē sēdošie izlaiduma viesi. 

Posta 
skaisto
14. jūnijs rīts Edvarta Virzas 
ielā nepatīkami pārsteidza 
vairākus Iecavas iedzīvotājus. 
Kā informē pašvaldības 
dārzkopības speciāliste Sarmīte 
Avota, kāds pa nakti bija 
parūpējies, lai skaistās puķes 
pie dienas centra «Iecavnīca» 
atrastos nevis puķu kastē, bet 
gan uz blakus esošās autobusu 
pieturas nojumes jumta, 
savukārt augsne no kastes 
izbārstīta turpat blakus.

«Tas ir kā spļāviens sejā man 
un pārējiem dārzniekiem, jo šajā 
darbā tiek ieguldīta nauda un 
laiks, bet kāds vienā naktī iz-
domā to visu izpostīt. Cilvēkiem 
būtu jāprot novērtēt citu darbu,» 
sarūgtināta ir Sarmīte. «Pēc šā-
diem gadījumiem šķiet, ka Iecavai 

skaistums vispār nav vajadzīgs un 
labāk būtu, ja tā būtu aizaugusi 
un izdemolēta.»

«Diemžēl tā ir vieta, kur nav 
videonovērošanas kameru, tāpēc 
mēs, Sabiedriskās kārtības die-
nests, nezinām, kas ir veicis šos 
postījumus. To pavisam vienkār-
ši var izdarīt piecu minūšu laikā, 
un neviens pat nemanīs,» skaidro 
Iecavas novada Sabiedriskās kār-
tības dienesta vecākā inspektore 
Lūcija Muceniece. 

Dienests lūdz atsaukties visus, 
kas nakts laikā Edvarta Virzas 
ielā ir manījuši ko aizdomīgu vai 
redzējuši, kā tiek veikti postījumi. 
Ziņot var pa tālruni 26132322.

Savukārt Verners Trokšs otr-
dien pamanījis, ka miskaste, kas 
atrodas blakus soliņam netālu no 
veikala «Top!», ir izrauta no zemes 
un iemesta upē. Aicinām sabied-
rību pievērst vairāk uzmanības 
tam, kas notiek visapkārt, nepie-
ciešamības gadījumā par to ziņo-
jot atbildīgajām iestādēm. 
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Beata Logina

Trešdien, 8. jūnijā, trīs 
novadu bibliotekāru reģionālais 
pieredzes apmaiņas seminārs no-
tika Iecavas novadā.

Kolēģes no Bauskas un Vecum-
nieku novada viesojās piecās no 
sešām Iecavas novada bibliotēkām. 
Semināra dalībniecēm bija iespēja 
uzzināt par aktivitātēm, kas notiek 
Zorģu, Zālītes, Ziemeļu, Edvarta 
Virzas un Iecavas novada bērnu 
bibliotēkā.

Pateicoties tam, ka starp nova-
diem ir noslēgts sadarbības līgums 
ar Bauskas Centrālo bibliotēku, 
darbu var efektīvāk organizēt kopā. 
Bibliotekāres katru gadu brauc pie-
redzes apmaiņā pa vietējo reģionu 
un dodas vienas dienas braucienā 
arī kaut kur tālāk. Pērn apskatīta 
renovētā bibliotēka un jaunā kon-
certzāle Cēsīs, šogad jauni iespaidi 
gūti Liepājas reģionā - iepriecināju-
si bibliotēka Grobiņas novadā, kur 
ērtas un plašas telpas izveidotas, 
piesaistot Eiropas Savienības fi-
nansējumu, bet Liepājas Centrālās 
zinātniskās bibliotēkas filiālē «Lib-
ris» akcentēts, kā kultūras dzīvē 
iesaistīt konkrēta mikrorajona ie-
dzīvotājus. Protams, apskatīts arī 
Lielais dzintars.

14. jūnijā notika kārtējā  
Iecavas novada domes sēde, 
kurā izskatīts 21 jautājums.
Turpinās sadarbību 
tūrisma informācijas jomā

Kopš Bauskas rajona reorga-
nizācijas un novadu izveides Ie-
cavas novada pašvaldība tūrisma 
informācijas funkciju deleģē veikt 
Bauskas novada domei. Bauskas 
Tūrisma informācijas centrs (TIC) 
koordinē tūrisma informāciju, vei-
do tūrisma kartes un bukletus, 
izstrādā tūrisma maršrutus un 
uztur kopīgu tūrisma datu bāzi. 

Novada tūrisma objektu sa-
raksts tiek saskaņots katru gadu. 
Šogad Iecavas novadā ir apstip-
rināti 26 tūrisma pakalpojumu 
sniedzēji un objekti – naktsmīt-
nes, ēdināšanas uzņēmumi, aktī-
vās atpūtas vietas, apskates ob-
jekti. Iecavas novadam 2016. ga- 
dā aprēķinātā summa par tūris-
ma informācijas pakalpojumu 
saņemšanu ir 1759,94 eiro. Aprē-
ķins veikts, pamatojoties uz to, ka 
Bauskas TIC darbinieki vienam 
tūrisma pakalpojumu sniedzējam 
un objektam gadā velta vidēji trīs- 
arpus stundas sava darba laika. 

Pēc Iecavas novada bibliotēku 
apmeklējuma bibliotekāru darba 
seminārs noritēja Iecavas Mūzikas 
un mākslas skolā (IMMS). Viešņas 
izstaigāja jauno ēku, noklausījās 
dažus muzikālus priekšnesumus 
un tikās ar novada domes priekš-
sēdētāju Jāni Pelsi, kurš plašāk 
pastāstīja par IMMS rekonstrukci-
ju un kultūras namā nepieciešamo 
grīdas pārbūvi. Bibliotekāres inte-
resējās, kādu vēl citu lielu projek-
tu īstenošana paredzēta tuvākajā 
laikā, kāds ir izglītības iestāžu pie-
pildījums ar skolēniem un vai vei-
dojas rinda uz vietām bērnudārzos. 
Izskanēja jautājumi par to, cik liels 
ir bezdarba līmenis, kā šeit iedzī-
vojas sveštautieši un kur plānota 
Rail Baltica trase. Kaimiņu nova-
du pārstāves atzinīgi izteicās par  
Iecavā vērojamo izaugsmi, dau-
dzām skaistām vietām un sakārto-
tiem objektiem.

«Mūsu pamatdoma ir atbraukt, 
iepazīties un kaut ko no uzzinātā 
pēc tam pamēģināt arī savā bib-
liotēkā. Iepriekš seminārā Iecavas 
novadā bijām 2010. gadā. Tagad 
redzam, cik milzīgas pārmaiņas no-
tikušas,» sacīja Bauskas Centrālās 
bibliotēkas direktore Baiba Torma-
ne. «Ir sakārtota infrastruktūra. 
Zorģu bibliotēka izveidota par mazo 

Gaismas pili. Tas ir piemērs, kur 
bibliotēka tiešām ir vietējās sabied-
rības centrs, jo tur nav ne skolas, 
ne kultūras nama, ne kā cita, tāpēc 
bibliotēkai ir jāveic arī daudzas ci-
tas funkcijas. Un viņi ļoti veiksmīgi 
tiek galā.

Arī Zālītes bibliotēka vietē-
jiem cilvēkiem ir nozīmīgs kultū-
ras centrs. Tur savulaik ļoti daudz 
enerģijas ieguldīja Regīna Fiļimono-
va. Tagad ir mainījušies darbinieki, 
bet izskatās, ka arī jaunajai darbi-
niecei Velgai Krūmiņai labi veiksies.

Ziemeļu bibliotēkā Dzintra Ma-
račkovska plaši izstāstīja par darbī-
bas jomām, kā viņa strādā ar dažā-
dām mērķgrupām. Notiek cilvēkiem 
vajadzīgas mācības, piemēram, pie-
aicināti VID speciālisti, tiek rīkotas 
nodarbības bērniem un jauniešiem. 
Katru reizi bibliotēkā ir jaunas iz-
stādes, tajās apskatāms viss, ko cil-
vēki paši veido, un tas ir ļoti vērtīgi.

Priecē Iecavas novada bērnu 
bibliotēka un Edvarta Virzas Ieca-
vas bibliotēka. Liels lasītāju skaits 
un daudz dažādu aktivitāšu – tik-
šanās ar rakstniekiem un citiem 
interesantiem cilvēkiem, sadarbība 
ar biedrību «RaDam», aktīvs lasī-
tāju klubs. Bērnu bibliotēka aktīvi 
iesaistās dažādos pasākumos, un 
bērni ļoti veiksmīgi tajos startē, iz-

veidojusies laba sadarbība ar bēr-
nudārzu. Gribu uzsvērt arī to, ka 
visas bibliotēku darbinieces ļoti ak-
tīvi iesaistās tālākizglītības pasāku-
mos, kurus organizējam Bauskas 
Centrālajā bibliotēkā, kā arī kopīgi 
dodamies uz Nacionālo bibliotēku.

Liela nozīme ir tam, ka novada 
dome organizē sanāksmes lauku 
bibliotēkās un pašvaldības pārstāv-
ji tiekas ar iedzīvotājiem. Pamatu 
pamats, ko uzsvēra arī bibliotēku 
vadītājas, ir laba sadarbība un ļoti 
liels atbalsts no pašvaldības. Svarī-
gi, ka tiek nodrošināts finansējums 
krājumam. Dažkārt notiek tā, ka 
izveido bibliotēku, bet krājumam 
naudas nav, algai nav, pasāku-
miem nav, tad gandrīz jājautā – kā-
pēc ieguldījām līdzekļus izveidē, ja 
nevaram neko tālāk. Te visi šie vir-
zieni veiksmīgi darbojas,» secināja 
B. Tormane. 

Protams, nav jau viss gluži ide-
āli. Piemēram, Ziemeļu bibliotēkai 
nepieciešamas plašākas telpas. 
Grāmatu krātuvēm, kas atrodas 
augstāk par pirmo stāvu, ir pieeja-
mības problēma, bet tām bibliotē-
kām, kuras izvietotas daudzdzīvok-
ļu namos, bieži jāsadzīvo ar estētis-
ki nepievilcīgām kāpņutelpām, jo 
par telpu uzturēšanu kopīpašumos 
parasti ir sarežģīti vienoties. 

Bibliotekāres apgūst jaunas darba metodes

Novada domē 

Lelde Podniece-Jostmane
sabiedrisko attiecību speciāliste

Kā skaidroja deputāts Jānis 
Pastars, kurš pats aktīvi darbojas 
tūrisma jomā, no šādas starpno-
vadu sadarbības iegūst gan uz-
ņēmēji, gan pašvaldība. Tūrisma 
uzņēmēji tiek aicināti piedalīties 
tūrisma izstādēs Latvijā, Lietuvā, 
Igaunijā, Polijā, Vācijā un prezen-
tēt sevi, savu novadu. Šis ir viens 
no instrumentiem, ar kuru paš-
valdība atbalsta vietējos uzņēmē-
jus un veicina uzņēmējdarbības 
vidi novadā.

Deputāti lēma noslēgt bezter-
miņa līgumu ar Bauskas novada 
domi par pašvaldību sadarbību 
tūrisma informācijas jomā. Jāat-
gādina, ka maija domes sēdē de-
putāti apstiprināja darba grupu, 
kuras sastāvā dažādi speciālisti 
un tūrisma jomas pārstāvji izstrā-
dās jaunu Iecavas novada tūrisma 
attīstības stratēģiju 2017.-2021. 
gadam. Plānots, ka izstrāde ilgs 
aptuveni sešus mēnešus.

Apstiprina pašvaldības 
2015. gada publisko pārskatu

Deputāti apstiprināja Iecavas 
novada pašvaldības 2015. gada 
publisko pārskatu, kurā ir iekļau-
ta informācija par pašvaldību, rea-
lizētajiem projektiem, pašvaldības 
finanšu resursiem, to izlietojumu 

un būtiskākajiem notikumiem.
Ar pašvaldības publisko gada 

pārskatu var iepazīties ikviens 
iedzīvotājs. Mēneša laikā tas būs 
publicēts pašvaldības portālā 
www.iecava.lv, drukātā versijā 
publiskais pārskats būs pieejams 
novada bibliotēkās un domes kan-
celejā.

Sāks darbu pie Iecavas 
novada pašvaldības 
2017. gada budžeta izstrādes 

Lai uzsāktu darbu pie pašval-
dības 2017. gada budžeta projek-
ta, nepieciešams aktualizēt paš-
valdības normatīvos dokumentus. 
Dome lēma apstiprināt nolikumu 
«Par Iecavas novada pašvaldības 
budžeta izstrādāšanu, apstiprinā-
šanu, izpildi un kontroli» un no-
likumu «Par Iecavas novada paš-
valdības budžeta pieprasījumu 
izstrādāšanas un iesniegšanas 
kārtību» jaunā redakcijā.

Lai noteiktu un pamatotu, 
kāds līdzekļu apjoms pašvaldībai 
nepieciešams ar likumu noteikto 
funkciju, uzdevumu un brīvprā-
tīgo iniciatīvu izpildei, Finanšu 
komiteja 31. maijā nolēma, ka 
pašvaldības budžeta iestāžu, to 
struktūrvienību un kapitālsabied-
rību vadītājiem līdz 2016. gada 
15. augustam jāsagatavo un jāie-
sniedz priekšlikumi par iestādes 
vai kapitālsabiedrības prioritāra-
jiem pasākumiem 2017. gadā.

Finanšu komiteja oktobra sēdē 
izvērtēs pastāvīgo komiteju akcep-
tētos budžeta prioritāros pasāku-
mus atbilstoši pašvaldības attīstī-
bas plānošanas dokumentiem un 
noteiks pašvaldības budžeta prio-
ritātes, kurām piešķirs finansēju-
mu no pašvaldības budžeta.

Veicinās sadraudzību 
ar Billerbeku Vācijā

Kopš 2011. gada Dzimtmisas 
pamatskolai ir sadraudzības sko-
la Billerbekā (Vācijā) - Billerbekas 
brāļu un māsu Eihenvaldu reāl- 
skola. Pēdējā viesošanās reizē Ie-
cavas novadā Billerbekas pārstāv-
ji izteica vēlmi veicināt abu paš-
valdību sadraudzību. Ir saņemts 
ielūgums no Billerbekas pašvaldī-
bas, kurā tā aicina Iecavas nova-
da delegāciju no 15. līdz 18. sep- 
tembrim viesoties Billerbekā. 

Lai veicinātu abu pašvaldību 
draudzību un vienotos par iespēja-
mās sadarbības jomām, uz Biller-
beku plāno doties pašvaldības dele-
gācija četru cilvēku sastāvā: Iecavas 
novada domes priekšsēdētājs Jānis 
Pelsis, domes deputāts un Zemes ie-
rīcības dienesta vadītājs Aivars Ma-
čeks, sabiedrisko attiecību speciā-
liste Lelde Podniece-Jostmane un 
Iecavas vidusskolas direktora viet-
niece Solveiga Lineja. Ar visiem do-
mes sēdē pieņemtajiem lēmumiem 
varēs iepazīties pašvaldības portālā  
www.iecava.lv. 
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Vidusskolā  11. izlaidumu svinēja 
pirms pusgadsimta

No vidusskolas laikiem 
visspilgtāk palicis atmiņā pēdējais 
mācību gads, kad mums nebija 
fizkultūras skolotāja, bet es biju 
ievēlēts par fizkolektīva padomes 
priekšsēdētāju. Man veiksmīgi iz-
devās noorganizēt 5.-11. klašu 
vieglatlētikas spartakiādi. No tā 
guvu vērā ņemamu pieredzi, ka es 
«varu» un spēju tikt galā ar tādiem 
lieliem darbiem.

Pats par sevi pēdējais mācību 
gads bija nopietnu pārdomu un 
izvērtēšanas laiks – par to, kādu 
dzīves ceļu tālāk izvēlēties. Apsvē-
ru tālāko izglītošanos Fizkultūras 
institūtā, jo biju guvis labus panā-
kumus riteņbraukšanā, desmitcī-
ņā un distanču slēpošanā. Izvērtē-
jot gan pozitīvās, gan ēnas puses 
šādai izvēlei, nolēmu, ka tomēr 
fizkultūras skolotājs nebūšu. Izvē-
le krita par labu kaut kam prak-
tiskākam, proti, nolēmu studēt 
hidroģeoloģiju Viļņas Universitātē. 
Biju uz pārrunām ar nākamo dar-
ba devēju, vajadzēja tikai sekmīgi 
nokārtot eksāmenus Rīgas poli-
tehniskajā institūtā un braukt uz 
Viļņu.

Manus veiksmīgos nākotnes 
plānus izjauca iesaukšana obligā-
tajā karadienestā tieši vidussko-
las izlaiduma dienā. Tas bija vis-
nepatīkamākais un negaidītākais 
notikums manā dzīvē. Tā es no 
izlaiduma balles tiešā ceļā nokļu-
vu dienestā uz karakuģa. Trīs gadi 
aizšļūca pa kuģa klājiem un kub-
rikiem.  Kāds ieguvums? Sapratu, 
ka jūrai ir tāds dabas spēks, ko 
pieradināt neizdodas un ka tā pa-
viršības nepiedod.

Pēc dienesta pirmā darba vie-
ta bija Iecavas pienotava, kur sā-
kumā ar lāpstu raku biezpienu 
un gatavoju Jāņu sieru, bet vēlāk 
strādāju pie piena seperēšanas ie-
kārtām. Domu par augstāko izglī-
tību nebiju atmetis. Lai atsvaidzi-
nātu vidusskolas zināšanas, gadu 
apmeklēju sagatavošanas kursus 
iestājai Rīgas Politehniskajā insti-
tūtā (RPI) un vienlaikus nomainīju 

Pirms 50 gadiem - 1966. gada 29. jūnijā - notika Iecavas vidusskolas 11. izlaidums. 
Tas bija toreizējās izglītības sistēmas refomas auglis - eksperimentālais izlaidums, 

jo vidusskolu beidza 11. klase ar normālu trīs gadu mācību laiku un divas 10. klases, 
kas arī latviešu plūsmā vidusskolas kursu apguva divos gados. Šovasar 6. augustā 
Sarkanajā skolā notiks 11. izlaiduma absolventu salidojums, informē Atis Avots. 

«Iecavas Ziņas» aicināja vairākus no šiem absolventiem, kuri arī pašlaik dzīvo Iecavā, 
atsaukt atmiņā savu skolas laiku un pastāstīt, kā tas iespaidojis turpmāko dzīvi.  

darbu pienotavā pret instruktora 
darbu Bauskas rajona komjaunat-
nes komitejā. 

Sekmīgi nokārtoju iestājeksā-
menus RPI vakara nodaļas Vispār-
tehniskajā fakultātē. Pa dienu mā-
cījos partijas skolā, kur maksāja  
90 rubļu stipendiju, kas, salīdzinot 
ar minimālās darba algas 70 rub-
ļiem, bija labi.

Pēc diviem gadiem sāku strā-
dāt Skaistkalnes kolhozā un tādēļ 
RPI nomainīju pret Latvijas Lauk-
saimniecības akadēmiju, kur di-
varpus gados kļuvu par diplomētu 
ekonomistu un lauksaimnieciskās 
ražošanas organizatoru. 

1978. gadā mani ievēlēja par 
Stelpes kolhoza priekšsēdētāju. 
Vecie smīkņāja, ko tāds jauneklis 
prot. Kā jau laukos audzis, pra-
tu zirgu iejūgt, govi izslaukt un 
cūku nokaut, gan arī grāmatvedī-
bas bilanci sastādīt. Nācās strādāt 
arī par ekonomistu un dispečeru. 
Karjera Stelpē beidzās ar Atmodas 
gadiem, izstrādājot saimniecības 

privatizācijas projekta paketi.
1991. gadā noslēdzās manas 

dzīves viens spirāles aplis, un es 
atgriezos dzīvot un strādāt Iecavas 
pašvaldībā par finansistu. Vēlāk 
strādāju alkohola vairumtirdz-
niecībā, piedalījos SAKS «Dartija» 
dibināšanā un veidošanā, vadīju 
tirdzniecības centru Bauskā, bet 
no 1996. gada strādāju SIA «Baus-
kas būvnieks un Co» par galveno 
grāmatvedi. Vienlaicīgi trīs gadus 
mācīju Bauskas vakara vidusskolā 
biznesa pamatus. No 2001. gada 
esmu Iecavas novada domes de-
putāts.

Ja vērtē aizgājušos 50 gadus 
pēc vidusskolas beigšanas, tad 
dzīve mani mētājusi kā pa jūras 
viļņiem, bet vienmēr iziets sausā, 
jo pamatā ir noderējušas vidussko-
lā gūtās zināšanas un sabiedriskā 
darba pamatiemaņas, ko mācējuši 
iemācīt labi skolotāji. Matemātisko 
domāšanu pamatskolā iemācīja 
skolotāja Lidija Ķere. Ilga Stīpnie-
ce, kas bija mums arī vidusskolas 

klases audzinātāja, prata iemā-
cīt, kā fizikas un matemātikas li-
kumus pielietot praktiski dzīvē, 
skolotājs Ojārs Mastiņš iemācīja 
mīlēt mākslas vēsturi un latviešu 
literatūru. Visaugstāk vērtēju tos 
skolotājus, kuri teorētisko mate-
riālu prasmīgi izskaidroja lietišķai 
pielietošanai praksē. Kaut, piemē-
ram, Ņūtona trešais likums, ka 
divi ķermeņi mijiedarbojas viens 
uz otru ar vienādu, bet pretēji vēr-
stu spēku. Praktiski tas ir tā - kā 
tu iedarbojies uz citiem cilvēkiem, 
tā viņi iedarbojas uz tevi. Vai arī - 
nedari citam to, kas pašam nepa-
tīk.

Klases kolektīvu veidoja 16 
spilgtas personības - deviņi puiši 
un septiņas meitenes. Klases ve-
cākās pienākumus uz mūžu pilda 
Diāna Bērziņa (tagad Antone). Kla-
sē bijām visumā draudzīgi, bez an-
tigonistiskām pretrunām. Klases 
audzinātāja Ilga Stīpniece iemācīja 
problēmas risināt diezgan demo-
krātiski, ko mēs arī gribot negribot 

1965. gada rudenī Atis Avots ziņo par sacensību atklāšanu 
vidusskolas direktorei.

Anta Kļaveniece

no A.Avota albuma

Atis Avots
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Trešajā rindā otrais no labās - Atis Avots, ceturtais no kreisās - Romualds Čagus.

pieņēmām. Mierīgu līdzāspastāvē-
šanu klasē veicināja kodols, kas 
kopā bija jau no 1. klases, citi vēl 
no 5.-6. klases, bet otra puse pie-
nāca klāt vidusskolas 9. klasē. Lie-
lākā daļa klasesbiedru bija cienīja-
mi līderi, bet katrs savā nišā, proti, 
kāds fizikā, kāds matemātikā vai 
ķīmijā, cits literatūrā vai rasēša-
nā, un tas šad un tad noveda pie 
veiksmīgas mājas darbu norakstī-
šanas.

Vai sekojam klasesbiedru gai-
tām? Protams, ka tas interesē. Pe-
riodiski ir notikuši klases salido-
jumi, tiekamies arī Iecavas vidus-
skolas lielajās jubilejās. Tad jau 
tiek pārrunātas katra gaitas dzīves 
džungļos, reizē gūstam arī vērtīgas 
atziņas viens no otra.

Par dzīves mērķu sasniegšanu, 
liekas, ka vienai daļai klasesbied-
ru bija taisnāks ceļš – vidusskola, 
augstskola vai profesijas iegūšana 
un tad - kur nu kurais. Protams, 
ka ģimenes izveidošana arī noteica 
un ietekmēja daudz ko.

Mūsu paaudzi piemeklēja tādi 
lieli notikumi kā pāreja no vienas 
sabiedriski ekonomiskās formā-
cijas uz otru, proti, pāreja no so-
ciālisma uz kapitālismu. Šeit jau 
arī mums katram noderēja skolā 
gūtais un tādēļ esam varējuši paši 
piedalīties un vairāk vai mazāk ie-
tekmēt Latvijas valstiskuma atjau-
nošanu.

Par ģimenes dzīvi - man ir nā-
cies būt divos dzīves okeānos (di-
vas laulības), kur uzauguši trīs 
bērni: vecākais dēls Reinis izvei-
dojis savu privāto biznesu, meita 
Monta pēc Latvijs Universitātes 
maģistrantūras strādā Tele 2, jau-
nākais dēls Edžus pēc augstskolas 
beigšanas pelna starta kapitālu 
ārzemēs. Prieks par to, ka visiem 
ir zināšanas, ko nevar devalvēt ne-
viens. 

JAUTāJUMI 11. IZLAIDUMA ABSOLVENTIEM

1. Kādi notikumi no skolas laika visspilgtāk palikuši atmiņā un kāpēc?
2. Ja bijāt eksperimentālajā klasē un vidusskolu beidzāt divos gados, kā to  
    izjutāt?
3. Kāds bija klases kolektīvs, vai tajā bija izteikti līderi, un kāda bija jūsu  
    loma šajā kolektīvā?
4. Vai pēc skolas beigšanas sekojat līdzi savu klasesbiedru gaitām?  
    Vai daudz ir tādu, kuri dzīvē ir sasnieguši to, ko skolas laikā no viņiem  
    negaidījāt? 
5. Vai dzīvē ir piepildījies tas, par ko sapņojāt, kā plānojāt savu dzīvi skolas  
    laikā? Kas to ir palīdzējis vai - tieši otrādi – traucējis piepildīt? 
6. Pastāstiet par savu darba un ģimenes dzīvi  
    (kur un kādos darbos esat strādājis/-usi un kas ir jūsu ģimene).

7. Par ko jūs šodien teiktu paldies skolai?

1. Mācīšanās skolā – tas, ma-
nuprāt, tomēr ir darbs, pienā-
kums; tas ir kā tramplīns nāka-
majam dzīves posmam. Un tāpēc 
prieks par skolu bija tad, kad, 
nobeidzot to, atestātā bija labas 
atzīmes.

2. Es nemācījos eksperimentā-
lajā klasē. Manuprāt, ka nebija at-
šķirības starp abiturientiem, kas 
skolu pabeidza 11 vai 10 gados.

3. Mūsu klases kolektīvs ne-
bija liels - 13-14 jaunieši. Izteik-
tu līderu nebija. Varētu teikt, ka 
paveicās ar klases vecāko Diānu 
Bērziņu, kas prata skolas laikā un 
arī pēc tam saturēt, saliedēt mūs 
visus kopā.

4. Protams, ka man ir zināmas 
mūsu klases kolektīva gaitas. Mēs 
nestaigājam pa varas plašajiem 

gaiteņiem, bet gan godīgi un at-
bildīgi veicam tos pienākumus, ko 
dzīve mums uzlikusi.

5. Atskatoties uz paveikto dzī-
vē, var teikt, ka tas, ko plānoju, 
ir sasniegts. Ir iegūta inženie- 
ra–celtnieka kvalifikācija un šajā 
darbā pavadīts mūžs.

6. Pēc Rīgas Politehniskā in-
stitūta (tagad – Rīgas Tehniskā 
universitāte) absolvēšanas mani  
iesauca Padomju armijā, kur di-
vus gadus dienēju PSRS ziemeļos 
par iecirkņa priekšnieku celtnie-
cības daļā. Atgriezies mājās, sāku 
strādāt Ķekavas PMK par būv-
darbu vadītāju. Šajā laikā mans 
darbs bija putnu fabrikas «Iecava» 
ražošanas objekti un Iecavas cie-
mata dzīvojamās mājas. Pēc tam 
divi gadi pavadīti Jelgavas SCO, 

kur būvēti dažādi lauku objekti. 
Darbs bija tālu no mājām, tāpēc, 
kad piedāvāja darbu AS «Baltico-
vo», piekritu. Biju būvdarbu va-
dītājs. No šīs darbavietas aizgāju 
pensijā. 

Strādājot Iecavas putnu fab-
rikā, iepazinos ar savu nākamo 
sievu. Mums ģimenē ir divi dēli. 
Vecākais turpina manu profesi-
ju, ir projektu vadītājs celtniecī-
bā. Jaunākais absolvēja Latvijas 
Jūras akadēmiju un tagad strādā 
par kuģa mehāniķi tankeros. Ceļo 
apkārt mūsu zemeslodei.

7. Saku paldies skolai par to, 
ka tā mani, Sibīrijas bērnu, ir iz-
skolojosi, devusi latviešu valodu 
un izveidojusi par cilvēku, kas 
godprātīgi ir pildījis dzīves pienā-
kumus. Diāna Špoģe

Romualds Čagus



2016. gada 17. jūnijā 8.

no A.Svikles albuma

1. Man atmiņā visspilgtāk pa-
likušas talkas, tāpēc ka tur varēja 
riktīgi izdauzīties, satikties ar citu 
klašu skolēniem. Atceros, ka vie-
nā no talkošanas dienām mācījos 
braukt ar Egona Zīles motociklu. 
Braucu gar pansionātu, un pui-
kas bija šausmīgi satraukušies, 
ka es pārāk ilgi nebraucu atpakaļ, 
bet tas bija tāpēc, ka nemācēju to 
moci apgriezt. Vēl ļoti mīļā atmiņā 
man palikusi mūsu pamatskolas 
audzinātāja skolotāja Balode, ār-
kārtīgi labestīgs cilvēks. Tolaik 

dzīvojām ļoti trūcīgi, un pirms 
izlaiduma viņa man uzdāvināja 
no Amerikas atsūtītu audumu - 
skaisti rozā krāsā ar ieaustām rū-
tiņām, lai mamma uzšuj izlaiduma 
kleitu. Arī ļoti labus angļu valodas 
pamatus mums visiem ielika, sa-
kot, ka dzīvē kādreiz noderēs.

2. -
3. Klasi neizjutu kā vienotu 

kolektīvu. Varbūt tāpēc, ka pati 
esmu liela individuāliste. Nezinu, 
vai biju gana aktīva, bet visādās 
radošās aktivitātēs labprāt iesais-
tījos. Vispār jau biju diezgan pa-
dulla, man patika visādas ēverģē-
lības. Vidusskolas periodā gandrīz 
nemaz nemācījos, jo mājās nebija, 

kas kontrolē. No rīta pārkrāmēju 
somu un gāju uz skolu. Ja bija 
kāds mājasdarbs, to fiksi pirms 
stundas uzskribelēju. Tikai pēdējā 
klasē sapratu, ka nu būs cauri, ja 
arī tagad nesākšu mācīties. Jāat-
zīst, ka liela ietekme uz mācīšanos 
ir arī vecākiem. Atceros, kā mana 
mamma mēdza stāstīt, ka nekad 
nav sapratusi ķīmiju. Nodomā- 
ju – ja jau māte nesaprata, ko 
man vispār to ķīmiju mācīties! Jā-
saka paldies skolotājai Stīpniecei, 
jo, pateicoties viņai, es ķīmijas ek-
sāmenu nokārtoju. Viņa parādīja 
biļeti, kura man jāizvelk. Pirms 
tam bijām visu sarunājušas, jo 
skolotāja negribēja, lai es palieku 

1. Izlaidumi un kaut kādas 
ķibeles, kas saistītas ar stundu 
bastošanu. Biju laimīga, ka vispār 
pabeidzu vidusskolu. Cīnījos ar 
fiziku, bet, pateicoties skolotājai, 
beigās kaut ko arī iemācījos. 

2. Es nemācījos eksperimen-
tālajā klasē, kas reizē ar mums 
vidusskolu beidza jau pēc 10. kla-
ses. Taču sekas izjutām arī mēs, 
jo konkurence iestājai augstskolās 
palielinājās divkārt. Šis eksperi-
ments gan ilga tikai vienu gadu. 
Bet vispār mūsu klasē bija gudri 
puiši un arī dažas meitenes, kas 
iestājās tur, kur bija ieplānojuši. 

3. Mana loma – klusā pelī-
te. Man nebija laika pildīt mājas 
darbus, biju priecīga, kad varēju 
tos nošpikot no Ata vai pārējiem 
klases puišiem. Tas laiks bija ļoti 
smags, bet kaut kā uz priekšu 
cīnījos. Šķita pat neticami, ka vi-
dusskolu pabeidzu. Klasē bija savi 
līderi – Andris Antons un arī Diā-
na, kas mūžīgi bija klases vecākā. 
Interesanti, ka vēlāk no viņiem iz-
veidojās vienīgais klases pāris, kas 
apprecējās. Starp līderiem bija arī 
Atis Avots, kas vadīja mums fizkul-
tūras stundas, kad skolotājs neva-
rēja. Atis ilgu laiku bija mans sola 
biedrs – stingrais plecs vienmēr 
blakus, kam matemātika padevās, 
bet man nē. Taču, lai vai kā skolā 
ir gājis, man šis laiks atmiņās pali-
cis gaišs un saulains. 

4. Lielākoties visi sasniedza to, 
ko gribēja, jo centīgi gāja uz savu 
mērķi. Tiekamies klases salidoju-
mos, lai gan ir arī tādi klasesbiedri, 
kas nav bijuši nevienā salidojumā. 

5. Es savu mērķi nesasniedzu. 
Gribēju studēt žurnālistiku, bet 
konkurss tajā gadā bija tik liels, 
ka no sava mērķa bija jāatsakās. 
Aizgāju studēt Latvijas Universi-
tātē par latviešu valodas skolotā-
ju, taču nevarēju atļauties studēt 
dienas nodaļā, jo bija jāpelna nau-
diņa. Pa dienu strādāju VEF rūp-
nīcā, vakarā – uz lekcijām, kuras 

daļēji nogulēju. Kaut kā tos pirmos 
gadus nomocīju. Trešajā kursā ap-
precējos, sāka dzimt bērni, izšķī-
ros par labu ģimenei un studijas 
pametu. Par to gan nemaz neesmu 
bēdīga. 

Par savu dzīvi cīnījos pati. Augu 
bez tēva, jo viņu nošāva vēl pirms 
manas dzimšanas. Kad man bija 

13 gadi, ar mammu cietām avāri-
jā. Mamma gandrīz zaudēja kāju, 
un turpmākos piecus gadus lauku 
saimniecība un rūpes par jaunā-
ko māsu bija uz maniem pleciem. 
Kad beidzu vidusskolu un mamma 
bija kaut cik atguvusi veselību, es 
vienu lielu mērķi piepildīju – lauku 
darbi bija pieriebušies, gribēju uz 
Rīgu. Pēc kāda laika gan atnācu 
atpakaļ, jo tā mīlestība pret lau-
kiem kaut kur dziļi sirdī bija paslē-
pusies. 

6. Paralēli bērnu audzināšanai 
30 gadus nostrādāju apdrošinā-
šanas sistēmā. Interesanti, ka ar 
nākamo vīru mani iepazīstināja 
klasesbiedrs Uldis. Bija paņēmis 
savu studiju biedru līdzi uz bal-
li Iecavā. Ar Aivaru iepazināmies, 
vēlāk apprecējāmies un tā visu 
mūžu esam nodzīvojuši. Ģime-
nē bija pieci bērni. Ar diviem gan 
mums nepaveicās. Modrim pēc 
divām galvas traumām ir invalidi-
tātes grupa uz mūžu, viņš dzīvo 
ar mums, bet Sandi pēc traumas 
slimība ierāva kapā. Priecājos, ka 
jaunākais dēls Kārlis pēc dzīves 
Skotijā ar savu ģimeni un manu 

trīsgadīgo mazmeitiņu Eniju Idu 
ir noenkurojies Latvijā. Īstenoju-
šies arī mani centieni noturēt Lat-
vijā meitas Līgas latviski somisko 
ģimeni, kurā aug mana mazmeita 
Luīza (16) un mazdēls Markuss 
(14). Meita gan bieži nav Latvijā, 
jo darba dēļ nekustamo īpašu-
mu jomā braukā pa visu pasauli.  
Andris strādā Norvēģijā savā spe-
cialitātē par pavāru un savu ģime-
ni vēl nav izveidojis. Priecājos, ka 
visi mazbērni ir manis pašas auk-
lēti. Smejos, ka tas ir otrais aplis. 
Vīrs joprojām strādā savā inženie-
ra profesijā; ir darbaholiķis, kas 
bez darba nevar iztikt. Kad kādu 
brīdi padzīvoja mājās, nezināja, 
kur likties.  

7. Paldies par to, ka esmu to 
beigusi, ka mani neizmeta. Mate-
mātikas skolotāja jautāja, kad es 
beidzot sākšu mācīties, bet es taču 
viņai nevarēju teikt, ka man govs 
bija jāslauc vai kūts jāmēž. Au-
dzinātāja Stīpniece bija kolosāla – 
piespieda mūs visus mācīties. Arī 
par skolotāju Birku varu teikt tikai 
labus vārdus – lasīja mums dzeju 
un spēja visus aizraut. 

Dace Okolovska  
(dz. Miezīte)

Agra Svikle 
(dz. Zvejniece)

Anta Kļaveniece
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no D.Okolovskas albuma

bez vidusskolas atestāta.           
4. Neesmu sekojusi un spe-

ciāli interesējusies. Tikušies esam 
salidojumos, un tas ir ļoti intere-
santi. No klasesbiedriem, kurus 
apbrīnoju, jāpiemin Benita. Viņa 
salīdzinoši vēlu tika pie bērniņa 
un pēc tam savu dzīvi lielākoties 
pakārtoja viņam. Manuprāt, tik 
gādīgu sieviešu un mammu nav 
daudz. Nezinu, vai es varētu tik 
daudz upurēties bērnu dēļ. 

5. Nekādu lielo sapņu tajos 
laikos, kad gāju vidusskolā, man 
nebija. Apstākļi, kādos mēs dzī-
vojām, bija tik ārkārtīgi smagi, 
ka vienīgais, ko es gaidīju, bija  
18 gadu jubileja, lai varētu sākt 
strādāt, sevi uzturēt un būt mam-
mai nost no kakla. Man bija pie-
ci gadiņi, kad tēvs mūs pameta,  
apstākļi bija ļoti grūti. 30. augus-
tā man palika 18, un 1. septembrī 
es sāku strādāt Popova radiorūp-
nīcā, kur mani iekārtoja māsīca. 
Esmu priecīga, ka man toreiz pie-
tika prāta apzināties – negribu 
savu dzīvi veltīt konveijeram vai 
būt par melnstrādnieci. Iestājos 
Rīgas Pedagoģiskās skolas neklā-
tienē. 

Kad apprecējos, vīrs ziedo-
ja savu Rīgas dzīvi un pārcēlā-
mies uz Iecavu. «Progress» iedeva 
mums dzīvokli, un es sāku strādāt 
«Dartijas» bērnudārzā. Kad abas 
mūsu meitenes bija jau paaugu-
šās, sapratu, ka ar pedagoģiskās 
skolas izglītību nepietiek, ir vaja-
dzīga arī augstākā izglītība. Iestā-
jos Liepājas Pedagoģiskā institūta 
neklātienē. Jāsaka paldies vīram 
un bērniem, kas manu mācīšanos 

atbalstīja. Manī visu laiku ir kaut 
kāds dzinulis, ka atkal un atkal 
kaut kas jauns ir jāapgūst. Visu 
dzīvi esmu ņēmusies pa visādiem 
kursiem, ieguvusi arī pedagoģi-
jas maģistra grādu. Uzskatu, ka, 
strādājot pirmsskolas izglītības 
iestādē, cilvēkam ir jābūt rado-
šam, visu laiku sevi jāpilnveido. 
Nenožēloju nevienu mirkli, ka viss 
mans darba mūžs – 42 gadi – pa-
gājis bērnudārzā, jo tas ir bijis 
bagāts, un vairums cilvēku, kas 
strādā ar bērniem, saglabā to jau-
ko brīnīšanās spēju.

6. Mums ar vīru Arkādiju ir di-
vas meitas – Helēna un Nike, un 

man ir ārkārtīgi paveicies gan ar 
meitām, gan ar vīru. Abas meitas 
dzīvo Frankfurtē, Vācijā, bet es 
ceru, ka kādreiz viņas atgriezīsies 
Latvijā. Jaunākā meita Nike strā-
dā amerikāņu uzņēmumā, kas 
nodarbojas ar kravas aviopārva-
dājumiem. Helēna strādā par me-
nedžeri privātā veikalā, un viņas 
ģimenē aug arī mana mazmeitiņa 

Loreta, kurai jau ir 16 gadi. Meitas 
mums ir zelta vērtē, jo viss labā-
kais, kas mums ir, nāk no bēr-
niem. Nike man 60 gadu jubilejā 
uzdāvināja pat automašīnu.

7. Paldies par to, ka salido-
jumos man ir iespēja satikties ar 
skolas biedriem. Tagad iespējai 
satikties ir pavisam cita vērtība 
nekā skolas laikā. 

1. Skolas laika notikumu ir 
daudz, bet kaut kā ļoti atmiņā 
palikusi mūsu klases telpa, kad 
pēdējo gadu mācījāmies Sarka-
najā skolā. Ieeja no sētas puses, 
pretī virtuve, paši kurinājām 
krāsni. Bija daudz jautrības. Vēl 
atceros, ka man neļāva stāties 
oktobrēnos un pionieros, jo mani 
vecāki savulaik bija izsūtīti. Tad 
nu mana pirmā audzinātāja teica 
tā: «Tu ar savu labo liecību nekur 
tālu netiksi, jo nebūsi mūsu cil-
vēks!» Tā nu arī tālāk par Iecavu 
neesmu tikusi. :)

2. Vidusskolu nācās saraut 
divos gados, jo bijām izmēģinā-
juma trusīši. Tā kā absolventu 
skaits bija krietni lielāks nekā 
parasti, tad lielāks bija arī kon-
kurss, stājoties augstskolās. 

3. Klasē bijām 16 – astoņi 
zēni un astoņas meitenes. Bijām 
draudzīga klase. Domāju, ka ne-
kāda īpaša loma man nebija. 

4. Biju lietas kursā, jo rīko-
jām salidojumus ik pēc pieciem 
gadiem. Jāsaka, ka lielākais ek-

Līvija Jansone  
(dz. Balode)

Anta Kļaveniece

1966. gadā 10.a klase savā izlaidumā. Sēž trešā no labās - Līvija Jansone (dz. Balode), 
pirmā no kreisās - Helēna Jefremova (dz. Žuka).

no H. Jefremovas albuma
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1. Klasē bijām 16 skolēnu. 
Astoņi zēni un astoņas meitenes. 
Klase atradās mājturības telpā. 
Aiz sienas dzīvoja skolas direk-
tore, bet mums tas netraucēja. 
Mums bija sava autonoma repub-
lika. Kā jau mājturības klasē - bija 
visas iekārtas. Arī mēs mēdzām 
šad tad pagrauzdēt maizītes, par 
ko arī dabūjām brāzienu.

2. Es mācījos eksperimentā-
lajā klasē. Šis laiks bija ļoti sa-
springts. Ar skaudību skatījāmies, 
kā vienpadsmitie aiziet mājās, bet 
mums vēl pāris stundu jāmācās.  
Laiks bija saspringts, jāmācās 
bija daudz, jo apzinājāmies, ko 
nozīmē dubultkonkurss, stājoties 
citās mācību iestādēs izglītības 
turpināšanai. Mēs bijām malači, 
jo lielākajai daļai izdevās izturēt 
konkurenci un uzsākt studijas.

3. Mēs bijām ļoti draudzīga 
klase – kā viena ģimene. Aktīvi 
piedalījāmies skolas sabiedriskajā 
dzīvē. Klasē bija līderi, kas pārē-
jos vilka sev līdz. Mēs visi gatavo-
jāmies doties uz neskartajām ze-
mēm, taču sākās mīlestības laiks, 
un plāni sabruka.

4. Pēc vidusskolas beigšanas 
mēs regulāri ik pēc pieciem ga-
diem satikāmies, un mūsu audzi-
nātāja Marta Birka kā skolā pēc 

alfabēta katru izsauca ar atskaiti 
par piecgadi.

5. Daļa skolas laika sapņu ir 
piepildījušies. Dzīve ievieš savas 
korekcijas. Es absolvēju Latvijas 
Lauksaimniecības akadēmijas 
Ekonomikas un organizācijas fa-
kultāti, iegūstot agronoma-eko-
nomista specialitāti. Divas specia-
litātes, tāpēc ka mācības uzsāku 
Agronomijas fakultātē ekonomis-
tu grupā, jo Ekonomikas fakul-
tāte tika izveidota, kad studējām  
3. kursā.

6. Esmu dzimusi un augusi 
Iecavā, un šeit arī rit mana dzīve. 
Šeit izveidojās mana ģimene. Izau-
dzināti dēls un meita, kuri ir savā 
dzīvē. Mums ar vīru ir trīs mīļas 
mazmeitiņas.

Darba mūžu praktiski esmu 
pavadījusi pie viena rakstāmgalda 
dažādos uzņēmumos. Ļoti noderē-
ja abas iegūtās profesijas. Strādā-
ju gan par agronomi-konsultanti 
tirdzniecības bāzē, gan par tirdz-
niecības daļas vadītāju, gan par 
uzņēmuma vadītāju.

7. Skolai saku paldies par la-
bajām pamatzināšanām, kas ļāva 
izturēt lielos konkursus iestājek-
sāmenos. Protams, liels paldies tā 
laika skolotājiem, kuriem nebija 
vienalga, vai skolēns sekmīgs vai 
nesekmīgs. Mums bija pazīstams 
vārds – pēcstundas. Paldies audzi-
nātājai Martai Birkai. Mans izlai-
dums bija pēdējais mīļajā, vecajā 
sarkanajā skolā. 

Helēna Jefremova  
(dz. Žuka)

sāmens pēc skolas beigšanas ir 
dzīves eksāmens. Jā, par vienu 
puisi biju pārsteigta. Skolas laikā 
viņš ne ar ko neizcēlās, bet vēlāk 
uzdienējās līdz skolas direktora 
amatam. Malacis! Viens no kla-
sesbiedriem kādu laiku pasēdēja 
arī Saeimā. 

5. Nē, nav piepildījies. Netiku 
augstskolā, un tas arī palicis ne-
piepildīts sapnis. Laikam bija par 
maz zināšanu – pati vainīga. 

6. Sāku strādāt toreizējā pa-
domju saimniecībā «Progress» un 

nostrādāju tur līdz tās likvidāci-
jai. Biju atbildīga par saimnie-
cisko daļu. Pēc tam pārgāju uz 
izpildkomiteju, kur biju paszine, 
bet vēlāk – Sociālā dienesta liet-
vede. «Progresā» satiku savu vīru 
Andreju, esam izaudzinājuši di-
vas meitas un dēlu, nu jau prie-
cājamies par mūsu četriem maz-
bērniem. 

7. Paldies par iegūtajām zi-
nāšanām! Skolotāju devumu jau 
novērtē tikai tad, kad vairs nav 
jāmācās. 

no H. Jefremovas albuma

no L. Jansones albuma
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Sporta ziņas
Latvijas IV Olimpiādes atlases sacensību pirmās kārtas trešajā 

spēlē Iecavas novada komanda piekāpās Jūrmalas basketbolistiem 
un otrajai kārtai nekvalificējās.

11. jūnija spēlē Jūrmalā risinājās uzbrūkoša veida basketbols, un 
laukuma saimnieki bija pārāki ar rezultātu 129:99. Iecavnieku rindās re-
zultatīvākie bija Kristaps Vereščagins (23) un Gundars Brička (22). Atšķi-
rībā no pirmajām divām spēlēm šoreiz iecavniekiem bija jāiztiek bez Dāv-
ja Geka palīdzības, kurš personisku apstākļu dēļ nepiedalījās. Treneris 
Voldemārs Pārums uzskata, ka pret Jūrmalas basketbolistu virknējumu, 
kas spēlē LBL augstākās līgas līmenī, varētu līdzvērtīgāk cīnīties, ja iecav-
nieki Olimpiādei būtu sapulcināti optimālajā sastāvā. Tomēr minimālais 
uzdevums ir izpildīts – uzvarēti pretinieki no Talsu un Engures novada, 
tāpēc treneris pateicas visiem 11 spēlētājiem, kuri Olimpiādes priekšsa-
cīkstēs pārstāvēja Iecavas novadu. 

Latvijas meiteņu futbola čempionāta otrā sabraukuma spēles aiz-
vadījušas Futbola kluba «Iecava» divas komandas.

10. jūnijā Ventspilī U-12 komanda lietainā laikā ar 4:0 pieveica FA 
Ventspils. Divus vārtus guva Elīna Sipalo un pa vieniem vārtiem - Katrīna 
Casno un Unda Kozlova. Tā kā uz otro spēli neieradās Dinamo Rīga-1, 
iecavniecēm tika piešķirta tehniskā uzvara, kas ļāva apakšgrupā ieņemt 
2. vietu un kvalificēties finālgrupā. Savukārt 13. jūnijā Olainē FK Iecava 
U-14 komanda nospēlēja neizšķirti 0:0 ar Rēzeknes BJSS, bet spēlē pret 
Rīgas Futbola skolu Madaras Beitiņas precīzs sitiens pēdējā minūtē dā-
vināja iecavniecēm uzvaru 1:0. Abu komandu pozitīvie rezultāti saglabā 
iespēju pacīnīties par Latvijas futbola čempionāta godalgām. Tāpēc aici-
nām atbalstīt FK Iecava meitenes, kas 20. jūnijā plkst. 19:00 Iecavas 
stadionā aizvadīs Latvijas meiteņu futbola čempionāta ārpus kārtas 
spēli pret SK Babīte. 

Skolu teātra draugi (tāpat kā 
dejotāji un dziedātāji dziesmu 
un deju svētkos) ik pa pieciem 
gadiem pulcējas Latvijas 
skolu teātru festivālā. Šogad 
teātra svētki notika divās 
Latvijas pilsētās: Valmierā un 
Liepājā. Iecavas novada teātra 
sporta kolektīvi, kas 15. aprīlī 
reģionālajā turnīrā saņēma 
2. pakāpes diplomus, ieguva 
tiesības piedalīties kārtējā 
festivālā, kur notika teātra 
sporta finālturnīrs.

Trīs dienas Liepājā valdīja te-
atrāla noskaņa, jo pilsētas dižāko 
ēku Lielo dzintaru piepildīja te-
ātra kolektīvu priekšnesumi. Uz 
dažādām koncertzāles skatuvēm 
varēja skatīties Latvijas skolu te-
ātru labākās izrādes, savukārt 
demokrātiskākā Lielā dzintara 
telpa tika atvēlēta teātra sporta 
turnīriem. Komandas cīnījās par 
galveno balvu – lielo Šā, tas ir ce-
ļojošais pērtiķītis. Mēs lepojamies 
ar saviem jauniešiem, kam bija 
uzticēti atbildīgi pienākumi valsts 

teātra sporta finālturnīra norisē: 
Arta Briede un Guna Matveja va-
dīja finālturnīra spēles, bet Dāvis 
Zāģers  bija galvenais mūzikas un 
citu skaņu meistars visa teātra 
sporta pasākuma laikā. 

Lai arī iecavniekiem neizdevās 
atvest Šā uz Iecavu, trīs dienas 
Liepājā deva iespēju gūt pieredzi 
improvizācijā, satikt vecus un 
jaunus teātra sporta draugus no 
visas Latvijas, krustām šķērsām 
izstaigāt Lielā dzintara labirintus, 
iepazīt Liepājas kultūrvēsturiskās 
vietas, braukt ar eksotisko Liepā-
jas tramvaju un, protams, baudīt 
sauli, vēju un jūru. Tā kā Iecavas 
kolektīvi par trīs dienu mītnes 
vietu izvēlējās jūrai tuvumā eso-
šo viesmīlīgo Liepājas A. Puškina  
2. vidusskolu, tad daudzi guva 
pirmreizējas un neaizmirstamas 
emocijas saulrietā pie jūras.

4. jūnijā kopā ar citiem Liepā-
jas mākslinieciskās pašdarbības 
kolektīviem teātra sporta kolektīvi 
piedalījās pilsētas Ģimenes svētku 
gājienā un piešķīra pasākumam 
krāsainību. Bijām pārsteigti, ka 
gājiena laikā Liepājas ielās mums 
uzgavilēja tik daudz iecavnieku.  

Teteātri      spēlē ātri

No 2. līdz 4. jūnijam Liepājā 
risinājās Valsts izglītības satura
centra rosinātais Latvijas bērnu un
jauniešu teātru festivāls «SPĒLĒSIM 
TE-ĀTRI». Uz Liepāju devās divas Iecavas 
vidusskolas teātra sporta komandas – 
5. klases un 8. klases (trenere Dace Greiža)  
un Iecavas kultūras nama teātra studijas «Artis» 
jaunieši (trenere Valda Karnīte).

Dace Greiža

Paldies visiem, kas 
palīdzēja Iecavas 
teātra draugiem 
piedalīties svētkos!
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Kamēr citi skolēni bauda 
vasaras brīvlaiku, 13 gadus 
jaunā iecavniece Patrīcija 
Spale plūc uzvaras laurus 
starptautiskos dziedāšanas 
konkursos gan Latvijā,  
gan ārzemēs.

Laikā no 26. līdz 30. maijam 
Patrīcija kopā ar mammu Almu 
devās uz starptautisko dziedāša-
nas konkursu «Arpeggio Interna-
tional Singing Competition 2016», 
kas norisinājās Maltā. Tur, vecu-
ma grupā 13-15 gadi, Patrīcija 
izcīnīja godalgoto 1. vietu. Kon-
kursā viņa aizrāva publiku, iz-
pildot dziesmu «Angel», ar kuru  
2005. gadā Eirovīzijas konkursā 
startēja Maltas pārstāve.

Jaunā dziedātāja uzskata - lai 
gūtu panākumus, ir daudz jātre-
nējas dziedāšanā, ko viņai palīdz 
darīt vokālā pedagoģe Nijole Bere-
zina, brīvi jājūtas uz skatuves un 
jāprot izcelties citu vidū. «Noteikti 
ir jābūt pārliecinātai par sevi un 
par to, ko dari. Priekšnesuma lai-
kā nedrīkst novērsties no galve-
nā – dziedāšanas,» piebilst Alma. 
«Pārējo dalībnieku vidū Patrīcija 
izcēlās ar to, ka viņas dziedāša-
nas stils ir citādāks. Vietējie iedzī-
votāji un dziedātāji ir ļoti tempe-
ramentīgi un skaļi. Viņi nav radu-
ši pie maigas, izjustas un vijīgas 
dziedāšanas, un tieši tas viņos 
raisīja pozitīvas emocijas un sa-
jūsmu.»

Konkursa pēdējā dienā finālis-
ti varēja sajusties kā īstas zvaig-
znes – pasākuma norises vietā 
viņi nokļuva ar limuzīnu, kā arī 

Patrīcija (attēlā otrā no labās) uzskata, ka konkursu laikā var iepazīt daudz talantīgu cilvēku 
gan no savas, gan citām valstīm. Šeit - Maltas konkursā kopā ar dalībniecēm no Armēnijas un 
Latvijas.

Diāna Špoģe

Alma Spale

Līdzjūtības

 Ir zaudējumi, pie kuriem nekad nepierod,
 Kurus nekad neaizmirst.
 Lai gudrais prāts saka, ko sacīdams.
 Sirdij ir savi iemesli,
 Kas prātam nepieejami...  /Z. Mauriņa/

 Skumju un atvadu brīdī līdzjūtība Tev, Gunta, 
 un Taviem tuvajiem!

Kolēģi no Sociālā dienesta

 Tu būsi debesīs, zemē,
 Tu vējā un saulē. 
 Tu savējo sirdīs,
 Tie tevi neaizmirsīs. /V. Kokle-Līviņa/

 Izsakām visdziļāko līdzjūtību tuviniekiem, 
 mūžībā pavadot OĻEGU KOŠKO.

Klasesbiedri

piedzīvoja «sarkanā paklāja» iz-
nācienu. «Limuzīnā varēju pavi-
zināties veselas piecas minūtes!» 
smejas jaunā dziedātāja.

Pēc pāris dienu pārtrauku-
ma, 4. jūnijā, Patrīcija devās uz 
starptautisko bērnu un jauniešu 
konkursu «Ogres Ritmi 2016», 
kurā, izpildot to pašu dziesmu, ko 

Maltā, ieguva «Grand Prix» - aug-
stāko novērtējumu savā vecuma 
grupā. «Dažkārt ir grūti paredzēt, 
kurš uzvarēs, jo žūrija ir neprog-
nozējama. Vienu reizi tu vari būt 
labākais, otrā – neiegūt neko. Ir 
jābūt gatavam saņemt jebkādu 
rezultātu,» skaidro Alma, piebils-
tot, ka katrā konkursā prasības 
ir atšķirīgas un var gadīties, ka 
jāizpilda vairāk nekā viena dzies-
ma. «Šobrīd manā repertuārā ir 
kādas trīs vai četras dziesmas, 
ko konkursos izdziedu atkarībā 
no noteikumiem un tā, kas man 
konkrētajā brīdī ļauj justies pār-

liecinātākai,» tā Patrīcija. «Tā ir 
sanācis, ka šogad visos konkur-
sos, kas līdz šim ir bijuši, izpildu 
vienu un to pašu dziesmu, bet 
vienmēr ir jābūt gatavai dziedāt 
arī citas.»

Vēl šovasar Patrīcija pieda-
līsies starptautiskajā jauniešu 
vokālās mūzikas festivālā «Riga 
Symphony 2016», kas norisinā-
sies 21. un 22. jūlijā, kā arī laikā 
no 21. līdz 28. augustam startēs 
konkursā Bulgārijā. Tur viņai 
būs jāizpilda vairākas dziesmas, 
no kurām vienai būs jābūt savas 
valsts valodā. Lai veicas!

Jaunā dziedātāja jau atkal iekaro skatuvi

Aizsaulē aizgājuši
Oļegs Koško (24.11.1964. - 11.06.2016.)
Rita Dvinska (06.02.1941. - 12.06.2016.)
Juris Beitiņš (25.09.1967. - 13.06.2016.)

No 28. līdz 30. jūnijam Zālītes apkārtnē notiks 
Nacionālo bruņoto spēku vienību 

karavīru un zemessargu apmācība. 
Diennakts gaišajā un tumšajā laikā tiks lietota 

salūtmunīcija un pirotehniskie līdzekļi, 
ievērojot nepieciešmās ugunsdrošības un 

vides aizsardzības prasības.
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No Pasaules kausa izcīņas 
posma sacensībām, kas 9. un 
10. jūnijā notika Sanmarīno, 
ar izcīnītu 23. vietu atgriezies 
stenda šāvējs Dainis Upelnieks.

18. jūnijā Jelgavā, Pasta salā, 
notiks Amigo Dzintara dziesmu 
aptaujas fināla koncerts, kurā 
tiks noskaidrota šīs sezonas 
iemīļotākā dziesma. Starp 
deviņām populārākajām ir 
iebalsota arī iecavnieka un 
grupas «Brīvdiena» solista 
Mareka Pelša dziesma  
«Meitene no Gulbenes».

Mareks atceras brīdī, kad uz-
zināja par dziesmas iekļūšanu 
lielajā finālā: «Izjūtas bija līdzīgas 
tām, kas pārņem, kad mans dēls 
uzvar kādās sporta sacensībās vai 
gūst panākumus skolā. Tā kā šajā 
aptaujā piedalījos pirmo reizi un 
kopumā startēja 41 dziesma, ir 
prieks, ka varēju tikt tik tālu.»

Dziesmā «Meitene no Gulbe-
nes», kas tapa pagājušajā gadā, 
ir izdziedāts Mareka un viņa sie-
vas Ingas pirmās tikšanās stāsts. 
«Dziesmas piedziedājuma melodi-
ja un dažas frāzes galvā skanēja 
jau labu laiku. Kādu dienu, kad 
sieva nebija mājās, apsēdos, un 

dežaneiro posmu, kas Brazīlijā 
norisinājās aprīlī, viņa sniegums 
ir uzlabojies. «Tendence ir laba, 
rādītāji progresē. Ja būs vairāk 
startu šāda līmeņa sacensībās, 
reālāka būs iespēja iejaukties me-
daļu sadalē, jo pašlaik esmu dažu  
punktu attālumā no līderiem, re-
zultāti ir ļoti blīvi,» skaidro spor-
tists.

Pēc Līgo svētkiem viņš piedalī-
sies Pasaules kausa ceturtajā pos-
mā Baku, Azerbaidžānā, bet jūlija 
pirmajos datumos pārstāvēs Ieca-
vas novadu Latvijas IV Olimpiādē. 
Diemžēl joprojām nav skaidrs par 
dalību Vasaras Olimpiskajās spē-
lēs, kas Riodežaneiro notiks au-
gustā.  Šis ir pirmais olimpiskais 
cikls, kad Latvijai 15 šaušanas 
disciplīnās nav piešķirta neviena 
dalībnieku vieta. Situācija vēl var 
mainīties, jo dalībvalstu pieteiku-
mu apkopošana notiks līdz jūlija 
beigām, un Latvija ir trešā starp 
kandidātēm uz brīvajām vietām, 
bet Dainis – pirmais pretendents 
no mūsu valsts. «Nebiju rēķinājies 
ar šādu situāciju, tomēr jācer uz 
labāko,» iecavnieks nav atmetis 
cerības piedalīties nozīmīgākajā 
pasaules sporta forumā.  

Mareka koncertēšanas grafiks ir ļoti saspringts - līdz pat 
septembrim katru nedēļas nogali ir paredzēts muzicēt kāzās, 
zaļumballēs vai uzņēmumu sporta spēlēs.

Diāna Špoģe diezgan īsā laikā uzrakstīju šo 
dziesmu. Pats nobrīnījos, cik ātri 
viss izdevās,» stāsta Mareks, pie-
bilstot, ka dziesma bija plānota kā 
pārsteigums un veltījums sievai. 
«Par tik labu iznākumu aptaujā 
jāsaka paldies visiem, kas kat-
ru dienu balsoja, lai iecavnieka 
dziesma ir starp Latvijas populā-
rāko šlāgeru izpildītāju dziesmām. 
Jāatzīst, ka liels nopelns rezultāta 
sasniegšanā ir arī Gulbenes puses 
iedzīvotājiem, jo tur dziesma ir ļoti 
populāra.»

Mūziķis stāsta, ka šī pagaidām 
ir viņa jaunākā dziesma, taču sola, 
ka nākotnē būs vēl. Vaicāts par 
iespējamu albuma izdošanu, viņš 
atbild, ka šobrīd to neplāno, lai 
gan dziesmu ir pietiekami. «Diska 
formātu cilvēki gandrīz vairs neiz-
manto, tāpēc dziesmas radu paša 
un tuvinieku priekam, kā arī rek-
lāmas nolūkos, lai cilvēki zinātu, 
ka joprojām muzicēju un esmu 
pieejams pasākumu rīkotājiem,» 
tā Mareks. 

Iecavas novada himnas «Cie-
matā dzimtajā» autoram muzi-
cēšana ir pamatnodarbošanās, 

kurai tiek veltītas visas nedēļas 
nogales, taču ikdienā viņš strādā 
par šoferi Neatliekamās medicī-
niskās palīdzības dienesta Iecavas 
nodaļā.

Dzintara dziesmu fināla tieš-
raidi varēs vērot kanālā LNT vai 
klausīties LR2 plkst. 21:10. Tie-

ši skatītāju balsojums koncerta 
laikā noteiks, kura  no deviņām 
dziesmām kļūs par sezonas ie-
mīļotāko melodiju un iegūs īpašo 
balvu no Amigo. Par fināla dzies-
mām varēs balsot, zvanot uz nu-
muriem, kas tiks izziņoti koncerta 
laikā. 

Iecavnieka dziesma - 
viena no iemīļotākajām

Mērķē uz iejaukšanos medaļu sadalē

Iecavnieka rezultāti pa sēri-
jām bija 23; 24; 24; 23; 25 - kopā 
119,bet trīs labākie rezultāti kva-
lifikācijā bija 125; 124 un 123.  
Tā kā pusfinālā iekļūst seši labā-
kie kvalifikācijas rezultāti, astoņi 
sportisti (122) piedalījās pāršaudē 

par trim vietām pusfinālā. Šoreiz 
latvietim līdz iespējai cīnīties par 
pusfinālu pietrūka nieka trīs pun-
ktu.

ISSF Pasaules kausa izcīņā 
notikuši trīs posmi, Dainis pie-
dalījies divos. Salīdzinot ar Rio-

Beata Logina

Dainis Upelnieks Sanmarīno šautuvē. 
Priekšplānā sēž tiesnesis - 

divkārtējais olimpiskais čempions 
Vinsents Henkoks (Vincent Hancock)  

no ASV.

no M. Pelša arhīva

no D. Upelnieka albuma
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21. jūnijā plkst. 17:00 
Edvarta Virzas Iecavas 
bibliotēkā visiem interesentiem 
būs iespēja apmeklēt 
Dailes Feldmanes pirmo 
personālizstādi «Būt vidū», kas 
tapusi sadarbībā ar biedrību 
«RaDam». Piedāvājumu izstādīt 
savus darbus Daile saņēmusi 
jau sen, taču to īstenot 
izdevies tikai tagad.

- Kādi darbi būs apskatāmi 
izstādē?

- Izstādē tiks iekļauti pēdējos 
pāris gados tapušie pasteļu zīmē-
jumi un eļļas gleznojumi. Pārsvarā 
to tematika ir klusā daba, ainavas 
un dzīvnieki. 

Lielākā daļa šo darbu ir ta-
puši mākslas studijā «Meistars 
Gothards», Bauskā, taču ir arī 
tādi, kas gleznoti kādā no mākslas 
plenēriem. Vispār man šī izstāde 
ir liela uzdrīkstēšanās, jo es ne-
mēdzu sevi īpaši afišēt.

- Kāpēc nē?
- Es vairāk darbojos savam 

priekam, jo šķiet, ka vienmēr būs 
kāds, kas zīmēs un gleznos labāk. 
Mājinieki manu nodarbi atbalsta, 
taču meita gan ir kritiķe. Viņa uz-
skata, ka es gleznoju pārāk vec-
modīgi un man vajadzētu mainīt 
stilu (smejas). Bet man pašai pa-
tīk, kā es gleznoju. Katru mākslas 
darbu izauklēju sevī kā mazu bēr-
nu. Es nevaru visu pabeigt vienā 
piegājienā, darbojos lēnām un rū-
pīgi. 

- Kāpēc šāds izstādes nosau-
kums - «Būt vidū»?

- Es vienmēr esmu jutusi, ka 
atrodos kaut kur vidū – ģimenē, 
starp draugiem, skolēniem. Kad 
skolēni mani cieši apskauj, esmu 
vidū; radošo nodarbību laikā es 
nestāvu malā, bet darbojos kopā 
ar bērniem, kas man ļauj būt vidū. 
Tāpat mana izstāde notiek gandrīz 
vasaras vidū. Es arī jūtu, ka esmu 
kaut kur «vidū» starp raksturiem, 
jo manī ir daļa Vidzemes, Kurze-
mes un tagad arī Zemgales. 

- No kuras Latvijas daļas jūs 
esat?

- Esmu dzimusi rīdziniece, 
taču jau pusi mūža dzīvoju Baus-
kā. Un arī Iecavā esmu katru ne-
dēļu. Re, atkal esmu «vidū». Bet 
vispār es jūtu, ka man ir kurzem-
nieces daba, jo arī mamma ir kur-
zemniece. Bērnībā daudz laika pa-
vadīju tur, pie vecvecākiem. 

- Pieminējāt skolēnus. Kas ir 
jūsu ikdienas nodarbošanās?

- Ikdienā es strādāju Bauskas 
bērnu un jauniešu centrā par lie-

tišķās mākslas pulciņa vadītāju, 
kur tiek piedāvātas stikla apglez-
nošanas, ādas plastikas, vizuālās 
mākslas, zīda apgleznošanas un 
keramikas nodarbības. Jau de-
viņus gadus strādāju Bauskas 
novada sociālajā dienestā, kur 
jauniešiem ar īpašām vajadzībām 
pasniedzu māla veidošanas no-
darbības. Tāpat tādas nodarbības 
tiek rīkotas Valsts sociālās aprū-
pes centra «Zemgale» Iecavas fi-
liālē, kur strādāju jau gandrīz trīs 
gadus.

- Kā jūs nokļuvāt līdz  
mākslai un pedagoģijai?

- Interese par mākslu man ra-
dās jau agrā bērnībā, jo mamma 
ir meistare aušanā, bet tētim vien-
mēr ir paticis zīmēt. Arī izstādes 
jau kopš bērnības ir neatņemama 
manas dzīves sastāvdaļa. 

Esmu mācījusies Rīgas Lie-
tišķās mākslas vidusskolā (tagad 
Rīgas Dizaina un mākslas sko- 
la - red.), pēc pāris gadiem iestā-
jos Latvijas Mākslas akadēmijā, 

Dizaina nodaļas mākslinieciskās 
konstruēšanas vakara kursos, 
kur mācījos divarpus gadus. Vē-
lāk gribēju arī studēt pedagoģiju 
augstskolā, bet lielās konkuren-
ces dēļ netiku, un tā arī atmetu 
tam visam ar roku. Tad es «iepre-
cējos» Bauskā un sāku strādāt 
jauniešu centrā.

- Bet vēlāk tomēr ieguvāt pe-
dagoģisko izglītību?

- Jā, 2005. gadā 50 gadu ve-
cumā es absolvēju Liepājas Pe-
dagoģijas augstskolu. Tā kā man 
jau bija samērā liela pieredze pe-
dagoģijā, mācības man padevās 
vieglāk nekā citiem. Ir pierādījies, 
ka teorijai kopā ar praksi ir lielāka 
vērtība.

- Jūs teicāt, ka vadāt māla 
veidošanas nodarbības. Kāpēc 
tieši māls?

- Tās es sāku vadīt pavisam 
nejauši. Mani uzrunāja cilvēki, 
kas ikdienā strādā iestādēs, kur 
tagad strādāju arī es, tad nu pie-
kritu pamēģināt. Jauniešiem un 

pieaugušajiem šādas nodarbības 
bija kas jauns un aizraujošs. 

Šis darbs man arī sagādā vis-
lielāko prieku, jo redzu, kā au-
dzēkņi cenšas, gaida katru no-
darbību, nāk pretī… Viņu acīs tu 
esi īpašs. Gandarījumu un prieku 
sniedz brīdis, kad redzu, ka cil-
vēks ir iemācījies kaut ko jaunu 
un ir redzama izaugsme. Cilvē-
kiem manas nodarbības patīk, tā-
pēc arī esmu uzaicināta 19. jūlijā 
Zorģu bibliotēkas bērnu vasaras 
nometnes ietvaros vadīt kerami-
kas darbnīcu.

- Ikdienā darbs ar cilvēkiem 
noteikti nogurdina. Kas jums 
palīdz atjaunot spēkus?

- Ja ikdienā ir tikai mājas rū-
pes, darbs un iestājusies rutīna, 
tad kaut kādā brīdī mēs sākam 
«krist uz nerviem» gan sev, gan ci-
tiem. Tieši tāpēc ir jāatrod jebkā-
da nodarbošanās, kas palīdz sevi 
bagātināt. Man tā ir zīmēšana un 
gleznošana. Patīk atrasties starp 
līdzīgi domājošiem cilvēkiem un 
mākslas darbiem.

Ja nerunā par gleznošanu, tad 
man lielu prieku sagādā darbs 
dārzā. Kad uznāk fizisks vai ga-
rīgs nogurums, patīk tupēt dobē 
un sajust zemi, tādā veidā saņe-
mot jaunu enerģijas lādiņu. Agrāk 
diezgan bieži kopā ar mazmeitu 
agros rītos gājām uz dārzu mācī-
ties ieklausīties klusumā. Tā ir ļoti 
laba relaksācija. Dabai ir arī liela 
nozīme mākslas lidojumā, jo tajā 
visu ko interesantu var atrast. Tā 
kā savas dzīves laikā esmu dzī-
vojusi vairākos Latvijas novados, 
varu droši teikt – katrs no tiem 
ir pilnīgi citāds un savā veidā 
skaists.  

Ir arī kāda īpaša nodarbe, 
ko esmu aizguvusi no savas vīra 
mātes. Lai svarīgos dzīves brīžos 
viss izdotos, es cepu pankūkas. 
Ja man nav laika ilgi stāvēt pie 
plīts, tad izcepu kaut vai pa vienai 
pankūciņai katram ģimenes lo-
ceklim. Varbūt tā ir māņticība, bet 
manās mājās tā ir jauka tradīcija 
veiksmes piesaistīšanai. 

17. jūnijā plkst. 15:00 
Zemgales čempionāts futbolā 

2007. g. dz.
18. jūnijā plkst. 14:00

Latvijas čempionāts futbolā  
B līga U-14 grupa 

FK Iecava-FK Liepāja.
19. jūnijā plkst. 10:00 

Zemgales čempionāts futbolā 
2008. g. dz.

Stadionā

no D. Feldmanes albuma

Vienmēr un visur būt vidū
Diāna Špoģe
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10. jūnija vakarā, kad 
Latvijā notika Baznīcu nakts 
pasākumi, kultūras notikumu 
organizēja arī Iecavas 
evaņģēliski luteriskā draudze. 
Dievnamu piepildīja peoniju un 
jasmīnu smarža.
Baznīcas zvana skaņas aicināja 
apskatīt iecavnieku audzētos 
ziedus un izbaudīt ērģeļu 
skanējumu.

Jau ierasts, ka luterāņu baz-
nīca kalpo kā koncertzāle un 
mākslas saliņa, kas dažādo vie-
tējās sabiedrības aktivitātes. Tās 
ir saistošas ne tikai pašiem drau-
dzes locekļiem un pēc kultūras iz-
slāpušiem iecavniekiem. Baznīcu 
naktī te piestāja arī garāmbrau-
cēji, lai uzkāptu tornī, papriecā-
tos par peoniju skaistumu un ie-
pazītu vietējo cilvēku radošumu, 
kas izpausts gleznās un citos de-
koratīvās mākslas darbos.

Draudzes ērģelniece Zaiga 
Lazdiņa-Radziņa koncertam bija 
sagatavojusi īpašu programmu 
sadarbībā ar Dignu Spakeviču. 
Pasākuma apmeklētājus priecē-
ja dažādas peonijas, ko izstādei 
sarūpēja Andrejs Lasmanis, Aina 
Benete un Anita Lauciņa. 

Pie ziediem gan nebija izvie-
toti šķirņu nosaukumi, tāpēc to 
par izstādi nevajadzētu dēvēt, 
norādīja Andrejs Lasmanis. Viņa 
peoniju lauks atrodas Zorģu 
pusē, «Gaiļos», kur pārsvarā tiek 
audzētas baltas un rozā šķirnes. 

Ziedu skatei baznīcā selekcio-
nārs bija atvedis arī biešu sarka-
nas veclaiku šķirnes paraugus, 
par ko sirmajam vīram ir īpašs 
stāsts: «Šīs ir vēsturiskas puķes. 
Kad 90.gadu sākumā atgriezā-
mies savās mājās, novācām gru-
žus un mēslus, kas tur pa dau-
dzajiem gadiem bija krājušies, un 
atradām, ka no veciem laikiem vēl 
bija dzīvs viens mazs peoniju za-
riņš. No tā ataudzējām lielu krū-
mu. Tā man ir īpaša piemiņa no 
vecvecākiem, kuri savā laikā tika 
izsūtīti, kad mums atņēma mājas 
un no tām padzina.» 

Peoniju galvenais ziedēša-
nas laiks ir jūnijs apmēram līdz 
Jāņiem, protams, atkarībā no 
meteoroloģiskajiem  apstākļiem. 
«Šogad tās ļoti agri uzziedēja un 
ātri noziedēja nelabvēlīgo laika 
apstākļu dēļ. Bija ziemeļu vējš un 
ļoti karsts. Pa dienu apsvila sau-
lē, bet naktis, savukārt, bija vē-
sas,» skaidro speciālists. «Pagāju-
šajā gadā, kad peonijām bija laba 
kvalitāte, liku sludinājumu inter-
netā un cilvēki pieteicās, vairu-
mā ņēma ziedus kāzām, bija liela 
atsaucība no tuvākās apkārtnes, 
arī no Rīgas. Vislielākā interese 
bija par baltajām veclaiku šķir-
nēm.»

Peoniju lauks «Gaiļos» veido-
jies pēdējos 10 gados, dalot vecus 
cerus, ko negribējies mest ārā. 
Saimnieks teic, ka dažādība ne-
esot pārāk liela, taču gādātas arī 
modernas šķirnes, piemēram, lie-
tuviešu ‘Virgilius’ - magones vei-
da. «Lai gan sākumā man tādas 

nepatika, tagad tās uzskatu par 
ļoti skaistām. Mūsdienu audzē-
tāji tādas šķirnes diezgan daudz 
piedāvā. Vēl nav ziedējušas peo-
nijas ar gaiši oranžām ziedlapām, 
piemēram, ‘Coral‘N Gold’.»

Kad pastaigā pa Iecavu, dār-
zos redz daudz skaistu peoniju, 
jau sen ievērojis selekcionārs. 
Viņš rosina iecavniekus, lai uz-
ņemas iniciatīvu un Iecavu veido 
par peoniju pilsētu. «Ja redzu, ka 

ir nopietns audzētājs, kam intere-
sē un kas grib kaut ko darīt, lab-
prāt palīdzu ar padomu un stād-
materiālu. Jaunās šķirnes ir pie-
tiekami dārgas, un tās arī nebūs 
lētas, jo nevar tik viegli savairot. 
Bet īpaši par to nav jāpārdzīvo, jo 
labas joprojām ir daudzas veclai-
ku šķirnes, kas ir apritē. Peoni-
jas var ilgi vienā vietā augt, ja tās 
uzmana un piekopj. Šie ziedi ir 
pietiekami izturīgi un pieticīgi.» 

Beata Logina

«Ja grib, lai 
peonijas ir 
skaistas, tās 
jālaista. 
Nākamā gada 
ziedpumpuri 
ieviešas tieši 
pēc noziedēša-
nas, aptuveni 
jūlijā. Ja tajā 
laikā ir sauss, 
tad tomēr ir 
papildus jālais-
ta un jāmēslo, 
tas ir svarīgi 
nākamā gada 
ziedēšanai,» 
iesaka Andrejs 
Lasmanis. «Vēl 
jāievēro, ka peo-
nijām vajadzīga 
smagāka māla 
augsne, tādā 
tās labāk aug.» 

Zvana skaņas un 
izsmalcināta smarža
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Reklāma un sludinājumi : : :

16.

Aicina darbā : : :

Dažādi : : :

Pārdod : : :

AUTOSKOLA ZAMS        
Edvarta Virzas ielā 21a  (pretī autoostai)         

95. kods ; A; B; C; D; E kateg.                 
Tālr. 23770331;  www.zams.lv   

SIA «SKUJENIEKI» 
pārdod:
- dažādu veidu malku,
  t. sk. skaldītu malku;
- zāģmateriālus 
  pēc pasūtījuma;
pērk lapu koku cirsmas.

Tālr. 26445095.

Iecavas luterāņu baznīcas 
rīkotie KAPU SVĒTKI 

2. jūlijā:
• plkst. 11:00 Raņķu kapos 
• plkst. 12:00 Jaundedžu                                 
          kapos
• plkst. 13:00 Pleču kapos 

9. jūlijā:
• plkst. 11:00 Kraukļu kapos
• plkst. 12:00 Upuru kapos
• plkst. 13:00 Stīveru kapos
• plkst. 14:00 Jaunkalniņu 
                                  kapos

16. jūlijā:
• plkst. 11:00 Sila kapos
• plkst. 12:00 Baložu kapos

23. jūlijā:
• plkst. 11:00 Rumbu kapos
• plkst. 12:00 Smedes kapos
• plkst. 13:00 Gruzduļu kapos

24. jūlijā:
• plkst. 12:30 Svētbrīdis 
                      baznīcas kapos

Iecavas novada dome  
(reģ. Nr. 90000056376) aicina 
darbā pilnas slodzes bāriņtie-
sas locekli (pieteikumus gaidīs 
līdz 2016. gada 21. jūnijam) un 
kapitālās celtniecības speciā-
listu/-i (līdz 30. jūnijam). 
Plašāka informācija 
www.iecava.lv sadaļā Pašval-
dības iestāžu vakances, kā arī 
pa tālruni 63941301, 63942669 
un 29425784, 63942443.

SIA «Jaunpagasts Plus»  
Iecavas spirta rūpnīca  
(reģ. Nr. 40003356850) meklē 
maiņas atslēdznieku (pieteik-
ties cilvēkiem ar pieredzi līdzīgā 
darbā un tehnikas izpratni, 
bez kaitīgiem ieradumiem, 
vairāk info pa tālr. 28355439) 
un vārītāju (ar tehniskām zinā-
šanām, atbildības sajūtu un
bez kaitīgiem ieradumiem).
CV sūtīt uz e-pastu:  
Laura.Ansone@jpplus.lv.

Veikals «Lats» Baldones ielā 28 
(reģ. Nr. 40003149382) aicina 
darbā pārdevēju.  
Tālr. 22307574.

Pārdod traktora malkas ripzāģi, 
pīķu pļaujmašīnu un traktora 
piekabi (2,5 t, metāla apmales, 
jaunas riepas, TA).  
Tālr. 26078419.

Pārdod mazlietotu vieglās auto-
mašīnas piekabi. 
Tālr. 29687199.

Zemes apstrāde: aršana, dis-
košana, vagošana, mazdārziņu 
frēzēšana, teritorijas appļau-
šana, planēšana ar buldozeru. 
Transporta pakalpojumi ar 
traktoru: iekraušana, izkrauša-
na, melnzemes piegāde. 
Zemes sagatavošana piemājas 
mauriņa izveidošanai.  
Tālr. 29555118.

◊  Smilts, grants, šķembas, melnzeme, 
kūtsmēsli, kūdra

◊  Pašizgāzējs ar 12 m3 konteineru
(konteineru īre 12 m3 un 18 m3)

◊  Ķēžu ekskavatora pakalpojumi

◊  Universālā ekskavatora pakalpojumi

◊  Buldozera pakalpojumi 

                        Tālr. 29457686.

Iecavas internātpamatskola un 
skolotāja Inese Jirgena 

mīļi aicina skolēnus uz 1. klasi.
22. augustā plkst. 17:30 

Iecavas internātpamatskolā 
VECĀKU SAPULCE 1. klases 

skolēnu vecākiem.
Vairāk informācijas: 
tālrunis darbdienās 

25435680 vai 63941183
(laipni aicināti zvanīt arī citi 

ieinteresētie vecāki).

Seniori izsaka pateicību 
Iecavas novada Sociālā 

dienesta darbiniecēm 
Andai un Dacei par labi 

organizēto un interesanto 
9. jūnija ekskursiju.

Pateicība : : :


